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!IVAHNO RAZDOBLJE ZA EU FONDOVE: SREDSTVA NA RASPOLAGANJU TREBA ISKORISTITI

Poduzetnicima EU sredstva 
po povoljnijim kriterijima
Dobre vijesti za mikro, 

male i srednje podu-
zetnike (MSP) i po-

ljoprivrednike s istarskog 
područja su novootvoreni na-
tječaji iz EU fondova i blago 
ublažavanje kriterija uravno-
teženog regionalnog razvoja. 
Naime, dosada su poduzetni-
ci iz najrazvijenijih područja 
gubili i do 20 posto bodova 
zbog razvijenosti područja u 
kojem imaju sjedište, što bi 
često značilo i razliku ulazi 
li njihov projektni prijedlog 
u financiranje ili ne.

Ja!anje 
konkurentnosti
Do 21. prosinca 2018. 

otvoren je natječaj za podu-
zetnike “Poboljšanje kon-
kurentnosti i učinkovitosti 
MSP-a kroz informacijske i 
komunikacijske tehnologije 
(IKT) - 2”, “nasljednik” spor-
nog u međuvremenu poni-
štenog natječaja za poduzet-

nike, javnosti poznatiji kao 
“najbrži prst”. Nove uvjete 
i kriterije pojasnila nam je 
konzultantica Ana Vede, iz 
pulske tvrtke Aranea.

- Ovog puta je alokaci-
ja, odnosno ukupno raspo-
loživi iznos na raspolaganju, 
povećana na 200 milijuna 
kuna, iznosi potpora osta-
li su u granicama 80.000-
1.000.000 kuna. U ovom 
natječaju više se ne boduje 
razvijenost lokacije ulaganja, 

već su smanjeni intenzite-
ti potpora na 65 posto za 
najrazvijenija područja do 
80 posto za najmanje razvi-
jena; povećani su i bodovi 
vrijednosti za novac - više 
će se bodovati projekti koji 
će ostvariti više prihoda i 
stvoriti nova radna mjesta. 
Nije idealno, no mislim 
da je daleko pravednije za 
poduzetnike iz razvijenih 
područja, jer za razliku od 
prethodnog natječaja, ovime 

natječajem imaju ravnoprav-
nu šansu ostvariti sufinanci-
ranje svog projekta. Mislim 
da nikome iz najrazvijenijih 
područja ne bi bilo sporno 
da se u svrhu uravnoteženog 
regionalnog razvoja odre-
đena prednost da najmanje 
razvijenim područjima. No, 
smatram da je neprihvatljivo 
da je ta prednost tolika da 
je poduzetnik ili poljopri-
vrednik iz najrazvijenijeg 
područja gotovo pa elimi-
niran iz natječaja. Ovaj prin-
cip ravnopravnijih kriterija 
i veće stope sufinanciranja 
na razvijenijim područjima 
smatram pozitivnim poma-
kom i rezultatom razgovora 
konzultanata s nadležnim 
Ministarstvima gospodarstva 
i poljoprivrede, kaže Vede.

Do sredine prosin-
ca otvoren je i natječaj 
za mala poljoprivredna 
gospodarstva iz Programa 
ruralnog razvoja, u kojem 

mala poljoprivredna gos-
podarstva mogu ostvariti 
potporu od 15.000 eura.

Pratiti 
natje!aje
- Ministarstvo poljo-

privrede napravilo je veliki 
posao u pojednostavljiva-
nju postupaka prijave na 
mjere Programa ruralnog 
razvoja, pa su raspoloživa 
sredstva poljoprivrednici-
ma dostupnija. Mislim da 
ima prostora za napredak 
u propozicijama natječa-
ja prvenstveno vezano uz 
sektorske kriterije i razvoj 
nepoljoprivrednih djelat-
nosti na poljoprivrednim 
gospodarstvima, no vje-
rujem i da imamo dobrog 
sugovornika u Ministarstvu 
poljoprivrede za Program 
ruralnog razvoja u budu-
ćem programskom razdo-
blju 2021.-2027. Svake godi-
ne ponavljaju se natječaji iz 

Programa ruralnog razvoja 
za obnovu nasada, naba-
vu poljoprivredne meha-
nizacije, poticanje ekološke 
proizvodnje i slično, a i fi-
nancijski mehanizmi finan-
cirani iz Programa ruralnog 
razvoja poljoprivrednicima 
omogućavaju kredite s naj-
manjom kamatnom stopom 
na tržištu, naglašava naša 
sugovornica.

Da zaključimo: ova 
godina na izmaku daje 
naslutiti da će i u naredne 
dvije godine, razdoblju koje 
predstavlja kraj postojećeg 
programskog razdoblja, za 
područje EU fondova nasta-
viti biti iznimno živahno, s 
jako puno otvorenih natje-
čaja, i velikim iznosima na 
raspolaganju. Stoga možemo 
poručiti svima da prate na-
tječaje i pomognu državi da 
potroši novac koji Hrvatska 
ima na raspolaganju.

Borka PETROVI!

Mislim da nikome iz najrazvijenijih po-
dručja ne bi bilo sporno da se u svr-
hu uravnoteženog regionalnog razvoja, 
odre#ena prednost da najmanje razvije-
nim područjima. No, smatram da je ne-
prihvatljivo da je ta prednost tolika da 
je poduzetnik ili poljoprivrednik iz naj-
razvijenijeg područja gotovo pa elimini-
ran iz natječaja, tvrdi Ana Vede, iz pul-
ske tvrtke Aranea
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ISTARSKI ŽUPAN SUDJELOVAO NA 132. PLENARNOJ SJEDNICI    

Valter Flego: Europu treb

Piše Danijela 
BAŠI"-PALKOVI"

Proteklog tjedna u 
Bruxellesu je održana 
132. Plenarna sjedni-

ca Odbora regija Europske 
unije na kojoj je sudjelovao 
istarski župan Valter Flego. 
Kako se bliži kraj godine, 
na razini Europske unije u 
tijeku je usuglašavanje oko 
zadnjih stavova svih tijela 
koji sudjeluju u kreiranju 
europskog proračuna za 
razdoblje od 2020.-2027. 
godine. Stoga je i glavna 
tema Plenarne sjednice bila 
nadolazeća proračunska 
perspektiva, a u raspravi 
je sudjelovala i povjerenica 
za regionalnu politiku EU 
Corina Cretu, kao i glavni 
pregovarač za Brexit Michel 
Barnier.

Kohezijska 
politika 
Budući da će Brexit, 

odnosno izlazak Ujedinje-
nog Kraljevstva iz Unije, 
značiti oko 20 milijardi 
eura godišnje manje u 
proračunu Europske uni-
je, ključno je pitanje kako 
sa značajno manjim sred-
stvima posložiti kompletnu 
financijsku omotnicu do 
2027. godine. Župan Flego 
je naglasio kako je za Odbor 
regija najvažnija Kohezijska 
politika, kao najznačajnija 
ulagačka politika te ujedno 
jedan od temelja postojanja 
Europskoj uniji.. 

- Kohezijska politi-
ka predstavlja jedan od 
najkonkretnijih primjera 
solidarnosti EU-a. Iz Ko-
hezijskog fonda financiraju 
se manje razvijene članice, 
poput Hrvatske te se time 
potiče uravnotežen razvoj 
i smanjenje razlika između 
država. Kohezijska politi-
ka služi kao alat za zadr-
žavanje ljudi u određenoj 
regiji jer se zahvaljujući 
njoj financiraju brojni in-
frastrukturni projekti, po-
tiče se istraživanje i razvoj, 
ulaže u znanost i obrazova-
nje. Drugim riječima, stva-
raju se uvjeti za lakši život 
i poslovanje onih građana 
i poduzeća koji žive i rade 
u manje razvijenim drža-
vama, istaknuo je župan 

Flego. Tom je prigodom 
podsjetio na Deklaraciju 
o Savezu za koheziju, koju 
je i osobno potpisao prije 
par mjeseci. Naime, i sama 
Deklaracija ističe važnost 
kohezijske politike za bu-
dućnost Europe.

-Potpisnici Deklara-
cije, ni ja osobno nećemo 
pristati na grubo rezanje 
sredstava i mijenjanje 
pravila koji omogućavaju 
financiranje brojnih pro-
jekata. Naime, mogli smo 
čuti kako kola prijedlog 
da je jedna od inicijativa 
Europske komisije dizanje 
postotka našeg sufinanci-
ranja za europske projekte 
s 15 posto na 30 posto. Ta-
kvom se prijedlogu snažno 
protivim jer već i s ovih 15 
posto imamo velikih po-
teškoća, a ukoliko bude 
došlo do povećanja, pri-
jeti nam velika opasnost. 
U tom će slučaju Hrvatska 
biti neuspješna jer nećemo 
imati kapacitete za ulazak 
u velike projekte, smatra 
župan Flego.

Dodaje kako bi na taj 
način Kohezijska politika 
izgubila svoj smisao, a jaz 
između razvijenih i manje 
razvijenih regija i država, 
samo bi se produbio. U ko-
načnici, istaknuo je župan 
Flego, neće se moći ulagati 
u inovacije, digitalizaciju, 
obrazovanje, zaštitu okoliša, 
onemogućit će se otvara-
nje novih radnih mjesta i 
usporiti cjelokupan gospo-
darski rast.

-Odbor regija je zau-
zeo jasan i čvrst stav koji 
ćemo uputiti i Europskoj 
komisiji. Od Komisije oče-
kujemo novi prijedlog koji 
će uzeti u obzir činjenicu 
da najveću cijenu Brexita 
ne smiju platiti manje ra-
zvijene države, istaknuo je 
župan Flego napominjući 
kako isto vrijedi za poljo-
privrednu politiku, kojoj 
se također ne smiju rezati 
sredstva. 

Na sjednici je bilo 
govora i o poukama koje 
se moraju izvući iz Brexi-
ta, kako se u budućno-
sti ne bi ponovio sličan 
scenarij. U prvom redu, 
problem EU je sporo re-
agiranje na bio koji pro-

Europa je danas previše udaljena od svojih 
gra"ana, gra"anima previše kompleksna i 
neshvatljiva, a proces donošenja odluka je 
prespor, što treba hitno mijenjati. Gra"ani 
imaju premalo prilika da u svojim sredina-
ma iznesu konkretne probleme, a da to #uje 
Europska unija. Jedno od mogu$ih rješenja 
vidim u uspostavi online platformi za dvo-
smjernu komunikaciju s gra"anima, smatra 
istarski %upan Velter Flego

Odbor regija je zauzeo jasan i čvrst stav koji ćemo uputiti i 
Europskoj komisiji. Od Komisije očekujemo novi prijedlog 

koji će uzeti u obzir činjenicu da najveću cijenu Brexita 
ne smiju platiti manje razvijene države, istaknuo je župan 

Flego, napominjući kako isto vrijedi za poljoprivrednu 
politiku, kojoj se također ne smiju rezati sredstva 
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   ODBORA REGIJA EUROPSKE UNIJE U BUXELLESU

ba približiti građanima!

Gra!anima Europu treba što više približiti
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blem, kao i nejasna poli-
tika prema migrantima te 
loša sigurnosna politika 
spram građana Unije. 

Online platforma
- Europa je danas pre-

više udaljena od svojih gra-
đana, građanima previše 
kompleksna i neshvatljiva, 
a proces donošenja odluka 
je prespor, što treba hitno 
mijenjati. Građani imaju 
premalo prilika da u svojim 

sredinama iznesu konkret-
ne probleme, a da to čuje 
Europska unija. Jedno od 
mogućih rješenja vidim u 
uspostavi online platfor-
mi za dvosmjernu komu-
nikaciju s građanima. Ta-
kođer, smatramo da treba 
proširiti ovlasti Europskog 
parlamenta jer su njegovi 
zastupnici jedini izabra-
ni direktno od građana. 
Parlamentu bi trebalo za-
konodavno omogućiti da 

nametne Komisiji hitno 
rješavanje gorućih pitanja, 
naglašava istarski župan i 
dodaje kako treba i jačati 
programe mobilnosti mla-
dih poput ERASMUS-a.

Također, jedan od 
prioriteta buduće politi-
ke Europske unije bi tre-
bao biti pitanje sigurnosti. 
Kako EU nema zajedničku 
vanjsku i sigurnosnu po-
litiku, razumljivo je da se 
građani ne osjećaju sigur-

no posebice u vremenima 
migrantske krize. 

- Očekujem da EU 
hitno donese zajedničku 
vanjsku i sigurnosnu politi-
ku s usklađenim interesima 
i resursima kroz osnivanje 
Europskog obrambenog 
fonda, zajedničko formi-
ranje Europskog obram-
benog programa i putem 
stalne suradnje među dr-
žavama, smatra župan koji 
tvrdi kako je migrantska 

kriza primjer neučinkovite 
Europe, a Unija ukoliko želi 
biti svjetski lider, ne smije 
biti samo vatrogasac već 
treba reagirati unaprijed. 

-Problem migranata 
se treba riješiti u država-
ma gdje je nastao i zato 
treba hitno financijski 
ojačati rubne zemlje koje 
se nose s tim problemom. 
Potrebno je spustiti nova 
sredstva policiji, vatrogas-
cima, sustavu civilne zaštite 

i drugim službama koje se 
neposredno na terenu bave 
s izbjeglicama, kako bi se 
osigurala sigurnost građana 
s jedne strane, a s druge 
kako bi se prema migran-
tima ophodilo ljudski, za-
ključuje istarski župan. 

Na samome kraju za-
sjedanja, Odbor regija je 
naglasio i važnost poticanja 
daljnjeg proširenja Europ-
ske unije na nove države 
članice. 
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Piše Gordana 
!ALI" ŠVERKO

U tijeku je provedba 
EU projekta ORKA - 
Održivi razvoj zna-

čajnog krajobraza Donji 
Kamenjak i medulinski 
arhipelag za kojeg je Jav-
na ustanova za upravlja-
nje zaštićenim prirodnim 
vrijednostima na području 
općine Medulin “Kame-
njak” uz partnere Općinu 
Medulin i Istarsku župa-
niju, krajem srpnja s Mi-
nistarstvom regionalnog 
razvoja i fondova Europ-

ske unije te sa Središnjom 
agencijom za financiranje 
i ugovaranje programa i 
projekata Europske unije, 
potpisala ugovor o dodjeli 
bespovratnih sredstava za 
provedbu aktivnosti.

Prvi eu projekt
Ukupni prihvatljivi 

troškovi iznose 6.273.479 
kuna, dok je iznos sufinan-
ciranja 4.391.435 kuna s 
time da je intenzitet pot-
pore 69,99 posto. Projekt je 
sufinanciran iz Europskog 
fonda za regionalni razvoj 
u okviru operativnog pro-

grama “Konkurentnost i 
kohezija 2014. - 2020.” - 
Ovo je naš prvi europski 
projekt, a nadamo se 
ne i zadnji. Na-
damo se da 
će to biti 
samo je-
dan  u 
n i z u 

uspješnih projekata 
provedenih na našem 
području koji će nam 
pomoći da oplemeni-

mo ovaj prostor i našim 
posjetiteljima približimo 
sve ono što Kamenjak za-
pravo i jest, komentar je 

ravnateljice Javne ustanove 
Kamenjak Maje Šarić.

Projekt ORKA pro-
vodit će se do 

siječnja 
2020. 

go-

dine i uključuje niz ak-
tivnosti koje će Javnoj 
ustanovi Kamenjak olak-
šati upravljanje i praćenje 
posjetitelja s ciljem odr-
žavanja i promicanja za-
štite prirodnih vrijednosti 
područja značajnog kraj-
obraza Donji Kamenjak i 
medulinski arhipelag.

Osnovni cilj, ističe Ša-
rić, održivo je korištenje 
prirodne baštine ulaga-
njem u posjetiteljsku in-
frastrukturu, obogaćivanje 
atrakcijske osnove prezen-
tacijom prirodne baštine 
te povećanje stupnja zašti-

te okoliša kvalitetnijim 
sustavom zbrinjavanja 

otpada. Rezultati ak-
tivnosti koje će se 

provoditi u sklo-
pu projekta bit 

će projektno-
tehnička do-
k u m e n t a -
cija koja će 
unaprijediti 

EU PROJEKT ORKA - ODR!IVI RAZVOJ ZNA"AJNOG KRAJOBRAZA DONJI   

ORKA teži 
održivom 
korištenju 
prirodne 
baštine 

Osnovni cilj održivo je korištenje prirodne baštine ulaganjem u po-
sjetiteljsku infrastrukturu, obogaćivanje atrakcijske osnove pre-
zentacijom prirodne baštine te povećanje stupnja zaštite okoliša 
kvalitetnijim sustavom zbrinjavanja otpada. U sklopu projekta OR-
KA oplemeniti će se i infrastrukturno i sadržajno jedna od najpo-
sjećenijih edukativnih staza na Kamenjaku, a to je poučno-temat-
ska staza “Putovima dinosaura”.

Lo
vr

o 
Ba

rb
al

i!

Maja Šarić
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upravljanje posjetitelji-
ma.

Posjetiteljska in-
frastruktura će obogati-
ti atrakcijsku osnovu na 
području uz poboljšanje 
kvalitete boravka posjetite-
lja. Adekvatna komunalna 
infrastruktura će omogu-
ćiti bolju zaštitu prirode 
a tu je i obnovljena i na-
dopunjena edukativna sta-
za “Putevima dinosaura”. 
Predviđa se i povećani broj 
posjetitelja na mjestima 
gdje će se oplemenjivati 
infrastruktura i atrakcij-
ske osnove.

Kontrolirani ulaz 
JU Kamenjak bespo-

vratna će sredstva iskoristit 
kako bi se osvježila ponuda 
i unaprijedila infrastruktu-
ra cijelog područja s novim 
aktivnostima. Osim što će 
se pozabaviti strateškim 
pitanjem kako smanjiti 
prekapacitiranost, ciljanim 

aktivnostima projekta po-
sjetitelje će se usmjeriti u 
zone na području Donjeg 
Kamenjaka gdje je boravak 
ljudi prihvatljiva aktivnost 
bez devastacije zaštićenih 
staništa, što će omogućiti 
neometano odvijanje pri-
rodnih procesa.

S obzirom na preka-
pacitiranost koja je izraže-
na tijekom ljetnih mjeseci, 
ovim projektom uvesti će 
se kontrolirani ulaz/izlaz 

svih posjetitelja kako bi 
strateški smanjili pritisak 
vozila i potaknuli posje-
titelje koji koriste alter-
nativne načine obilaska 
područja da dođu u što 
većem broju, i na području 
borave kvalitetno, uživajući 
u edukativnim stazama i 
drugim kvalitetnim sadr-
žajima Kamenjaka.

-Zadnjih godina či-
nimo velike napore kako 
bismo Kamenjak posjeti-
teljima prikazali u svoj ra-
skoši prirodnih bogatstava 
i odmakli se od percepcije 
javnosti da je “Kamenjak 
samo velika plaža za ku-
panje i sunčanje”, ističe 
Šarić. U sklopu projekta 
planirano je na adekvatan 
i ekološki prihvatljiv na-
čin urediti oba ulaza na 
područje sa sanitarnim 
čvorovima namijenjenim i 
za osobe sa posebnim po-
trebama. Javna ustanova 
Kamenjak veliku pažnju 
poklanja i prilagodbi svo-
jih sadržaja osobama sa 

posebnim potreba pa je 
u tom smjeru nastavila i 
ovim projektom. 

Predviđena je naime 
nabavka vozila koja će 
omogućiti ne samo alter-
nativu, odnosno rastereće-
nje područja od korištenja 
osobnih automobila već 
će vozilo biti prilagođe-
no osobama sa posebnim 
potrebama u invalidskim 
kolicima, a koristit će se i 
za prijevoz organiziranih 
grupa koje dolaze u sklopu 
edukativnih programa koje 
Ustanova provodi u sklopu 
svojih aktivnosti.

Putovima dinosaura 
Veliki broj posjetite-

lja, osim devastacije pri-
rodnih staništa sa sobom 
nosi i problem nekontro-
liranog odlaganja velikih 
količina otpada. Ovim 
projektom pristupilo se i 
rješavanju ovog problema 
na način da će se na deset 
lokacija na području Do-
njeg Kamenjaka postaviti 
spremnici većeg kapaciteta 
koji će omogućiti kontro-
lirano odlaganje i zbrinja-
vanje otpada na ekološki 
i vizualno prihvatljiviji 
način. Novi “pametni” 
sustav spremnika napo-
kon će omogućiti Ustanovi 
kontrolu nad nekontro-

liranim, odnosno ilegal-
nim odlaganjem otpada i 
istovremeno onemogućiti 
zlouporabu i raznošenje 
otpada po zaštićenom po-
dručju.

U sklopu projekta 
ORKA oplemeniti će se 
i infrastrukturno i sadr-
žajno jedna od najposje-
ćenijih edukativnih staza 
na Kamenjaku, a to je po-
učno-tematska staza “Pu-
tovima dinosaura”. Nova 
staza pružiti će posjetitelji-
ma osim edukacije i nove 
zabavne sadržaje kako što 
su drvena igrala za djecu, 
nove modele biljojednih 
i mesojednih dinosaura 
koji su u davnini vladali 
ovim područjem, a koji će 
zajedno sa pripadajućim 
edukativnim tabelama, s 
novim podacima iz svijeta 
geologije i paleontologije, 
biti izvrstan edukativni alat 
za poučavanje djece i za-
interesiranih posjetitelja 
o izgledu i životu davno 
izumrlih gmazova.

Za korisnike moder-
nih tehnologija izradit će 
se aplikacija koja će posje-
titeljima dati sve potrebne 
informacije o prirodnim 
vrijednostima i drugim 
zakonskim odredbama 
na području kojim uprav-
lja JU Kamenjak. Pristup 
aplikaciji biti će znatno 
olakšan postavljanjem 
četiri wi-fi zone kojih do 
sada nije bilo. 

Aplikacija će biti po-
vezana i sa multimedi-
jalnim info-punktovima 
postavljenim na osam lo-
kacija po Općini Medulin, 
kako bi se gostima omogu-
ćilo što lakši pristup svim 
bitnim informacijama o 
edukativnim stazama na 
Kamenjaku ali i zaštiće-
nim staništima na po-
dručju Donjeg Kamenjaka. 
Tako će posjetitelji moći 
dobiti bitne informacije o 
pravilima ponašanja i pri-
padajućim kaznama u slu-
čaju nepoštivanja odredbi 
Odluke o mjerama zaštite 
na području, upute o od-
laganju otpada, parkirališ-
nim zonama i slobodnim 
parkirališnim mjestima po 
pojedinoj zoni i niz dru-
gih korisnih informacija 
vezanih uz boravak na 
području kojim upravlja 
JU Kamenjak.

 KAMENJAK I MEDULINSKI ARHIPELAG

Projekt ORKA provodit će se do 
siječnja 2020. godine i uključuje 

niz aktivnosti koje će Javnoj 
ustanovi Kamenjak olakšati 

upravljanje i praćenje posjetitelja 
s ciljem održavanja i promicanja 

zaštite prirodnih vrijednosti 
područja značajnog krajobraza 
Donji Kamenjak i medulinski 

arhipelag

Novi “pametni” sustav spremnika 
napokon će omogućiti Ustanovi 
kontrolu nad nekontroliranim, 
odnosno ilegalnim odlaganjem 

otpada i istovremeno onemogućiti 
zlouporabu i raznošenje otpada po 

zaštićenom području

Kamenjak

Održivo korištenje prirodne baštine 

N
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EUROeko
SPORAZUM O SURADNJI ISTARSKE I ME!IMURSKE ŽUPANIJE SAVEZ ALPE-JADRAN: REALIZIRANO PREKO TISUĆU EU PROJEKATA 

U sklopu projekta 
3D FOR VET drugi 
trening profesora

GEOIST3A za valorizaciju prirodne baštine 

Župan Flego poručio: 
Država bi trebala 
slušati svoje županije!

Međunarodnom kon-
ferencijom prošlog 
je mjeseca u Varaž-

dinu svečano obilježeno 40 
godina postojanja Saveza 
Alpe-Jadran i suradnje dr-
žava i regija na prostoru 
Središnje Europe. Kon-
ferenciji su prisustvovali 
čelni ljudi deset regija iz 
Austrije, Mađarske i Hrvat-
ske, među kojima i istarski 
župan Valter Flego, budući 
da je Istarske županija jed-
na od prvih članica. 

Niz partnerstva
- Članstva u važnim 

međunarodnim organiza-
cijama od velikog su zna-
čaja za Istarsku županiju, a 
zahvaljujući njima tijekom 
vremena je stvorena plodna 
suradnja s brojnim regija-
ma te realizirani konkretni 
projekti. Niz partnerstva i 
prijateljskih odnosa s po-

jedinim inozemnim regi-
jama proizišlo je upravo iz 
zajedničkog rada u među-
narodnim organizacijama, 
naglasio je župan Flego.

Na konferenciji je izne-
sen pregled dosadašnjih po-
stignuća, a čelnici regija su 
ujedno raspravljali o daljnjem 
smjeru razvoja Saveza. 

- Savez Alpe-Jadran je 
neformalna organizacija re-
gija sličnih vrijednosti koje 
povezivanjem žele graditi 
bolju budućnost. U ovih 

četiri desetljeća realizirano 
je preko tisuću EU projeka-
ta iz domene poljoprivrede, 
zaštite okoliša, školstva, kul-
ture i sporta, ocijenio je dosa-
dašnje uspjehe župan Flego, 
koji smatra da je Savez sjaj-
na ideja, ali joj danas hitno 
predstoji novi iskorak. 

- Savez bi, uz pomoć 
država, trebao pružati po-
dršku našim regijama u re-
alizaciji budućih razvojnih 
projekata, istaknuo je žu-
pan dodajući da bi i dr-

žava trebala slušati svoje 
županije i saveze u koje 
su one učlanjene po pita-
nju prioritetnih projekata 
i programa. Ove potonje 
bi država potom trebala 
ugraditi u svoje Operativne 
programe, što je preduvjet 
kandidiranja projekata na 
Kohezijske fondove, kazao 
je župan. 

Prepoznati prioritete
Na taj način, primje-

njujući direktno pristup 
odozdo prema gore i sama 
bi država imala jasnije cilje-
ve za naredno šestogodiš-
nje razdoblje, smatra Flego 
zaključujući kako traže od 
države da prepozna prio-
ritete - zaštitu okoliša, bo-
lju zdravstvenu i socijalnu 
skrb, programe za mlade 
i školstvo te ih ugradi u 
Operativne programe. 

B. PETROVI!

Spoj dviju regija 
koje zajedno mogu 
postići još više 

U Gradskoj upravi 
Grada Vodnjana svečano 
je potpisan Sporazum o 
suradnji izme"u Istarske 
i Me"imurske županije. 
Sporazum su potpisali 
istarski župan Valter Fle-
go i me"imurski župan 
Matija Posavec.

- Smatram kako svoje 
potencijale možemo 
najbolje razvijati u surad-
nji s drugima. I zato je 

Istarskoj županiji gradnja 
mostova prijateljstva i su-
radnje od velike važnosti. 
Upravo nas je ta vizija, 
dovela do potpisivanja 
Sporazuma o suradnji. 
Spoj je to dviju radišnih 
regija koje su vo"ene mi-
šlju kako uvijek možemo 
posti%i više i bolje, ista-
knuo je župan Flego.

Uz riječi da je župani-
je dijele mnoge slično-
sti, ali svaka ima i svoje 
posebnosti, Flego navodi 
kako su područja na ko-
jima žele ujediniti snage 
brojna - od poljoprivrede, 
turizma, gospodarstva, 
kulture pa sve do istraži-
vanja i inovacija.

Župan Posavec 
istaknuo je pak brojne 
sličnosti dviju župani-
ja navode%i kako nije 
često da dvije regije 
koje nisu susjedne, koje 
su me"usobno udalje-
ne, mogu imati toliko 
sličnosti. 

- Kada imate iste ci-
ljeve, iste motive, kada 
imate iste poglede prema 
naprijed, prema budu%-
nosti onda se vrlo lako i 
vrlo brzo na"ete u jednoj 
zajedničkoj platformi 
suradnje. Nju mi danas 
i formaliziramo, iako ona 
traje ve% dugi niz godina, 
prije svega kroz gospo-
darstvo i turizam, rekao je 
župan Posavec.

Sporazumu, koji prepo-
znaje povijesnu, kulturnu, 
gospodarsku, obrazov-
nu, turističku i socijalnu 
povezanost stanovništva 
Istre i Me"imurja, cilj je 
unaprje"enje me"usobne 
suradnje i razvoj novih obli-
ka suradnje, na dobrobit 
stanovništva obiju županija. 
Potpisnice se, navedeno 
je, zalažu za zajednički 
gospodarski i kulturni ra-
zvoj temeljen na vrijed-
nostima Europske unije i 
načelima povezivanja u i 
izvan Europske unije.

Konkretna suradnja %e 
se ostvarivati kroz turističke 
zajednice i urede, župa-
nijske razvojne agencije, 
regionalne energetske 
agencije, obrazovne institu-
cije, kulturne ustanove, za-
jednice kulturno umjetnič-
kih udruga, saveze Udruga 
civilnog društva te ostale 
ustanove i tvrtke kojima su 
osnivači Županija, op%ine i 
gradovi. B. P.

U austrijskom Villachu održanje drugi trening pro-
fesora u sklopu EU projekta 3D FOR VET - Strateška 
partnerstva za razvoj 3D kompetencija u kojem sud-
jeluju Istarska županija, Tehnička škola Pula i Javna 
ustanova METRIS. U 3D tehnologijama prednjači 
upravo austrijski partner - Koruško sveučilište pri-
mjenjivih znanosti, koje su posjetili profesori srednjih 
strukovnih škola iz zemalja partnera. Tijekom četve-
rodnevnog boravka u Austriji, profesori Tehničke škole 
Pula imali su prilike s litvanskim i poljskim kolega-
ma poha"ati trening 3D tehnologija kako bi postigli 
značajne i visoko stručne vještine i kompetencije u 
primjeni novih 3D tehnologija.

Sljede%i četverodnevni trening profesora održat %e 
se u organizaciji Javne ustanove METRIS u Puli, na 
temu ispitivanja kvalitete 3D printanih predmeta. Cilj 
projekta je učenike tehničkih i strukovnih srednjih ško-
la učiniti konkurentnijima na tržištu rada kroz korište-
nje 3D tehnologije u formalnom obrazovanju.

B. P.

U Novigradu je potpi-
san ugovor o dodjeli 

bespovratnih sredstava 
za projekt „GeoIST3A“, 
čiji je vodeći partner JU 
Natura Histrica. Projekt 
je vrijedan 9.836.000 
kuna, a sufinanciran je 
iz poziva „Promicanje 
održivog razvoja prirod-
ne baštine“ unutar Ope-
rativnog programa Kon-
kurentnost i Kohezija. 
Stupanj potpore je 69,5% 
te bespovratna sredsta-
va iznose 6.837.312,57 
kuna.

Ovim se projektom 
planira potpuna revital-
izacija geološkog spome-
nika prirode kamenoloma 
Fantazija - Cava di Mon-
fiorenzo koji se nalazi 
uz cestu Bale - Rovinj, 
na području grada Rovi-
nja. Kamenolom je pro-
glašen geološkim spome-
nikom prirode još 1987. 
godine i jedini je takav pri-
mjer u Istarskoj županiji, 
a ujedno i jedan od samo 
sedam geoloških spomeni-
ka u Republici Hrvatskoj. 
Iznimno je vrijedan zbog 

kontinuiranog niza talo-
ženja dolomita iz kojeg se 
da iščitati geološka povi-
jest kamenoloma i šireg 
teritorija. Od proglašenja 
1987. nikada nije postoja-
la ovakva prilika da se taj 
vrijedan lokalitet prikladno 
valorizira. 

Projektom GeoI-
STR3A predviđa se njegova 
temeljita obnova i uređe-
nje te valorizacija prirodne 
baštine čime će se turizmu 
Istarske županije dodati još 
jedan dragulj više i što je 
najvažnije, na održivi na-

čin. Cilj ovog projekta je 
doprinijeti konkurentnosti 
turističke ponude valoriza-
cijom prirodne baštine na 
području Grada Novigra-
da, Grada Rovinja i Općine 
Tar - Vabriga u Istarskoj 
županiji što će rezultirati 
povećanjem broja posjeti-
telja odredištima prirodne 
baštine koja su predmet 
ulaganja. Također, nakon 
uređenja, cilj je valorizira-
ti i promovirati područje 
kao poznatu znanstvenu i 
odgojno-obrazovnu geo-
lokaciju. B. P.

Savez Alpe-Jadran je neformalna organizacija 
regija sli!nih vrijednosti koje povezivanjem 
"ele graditi bolju budu#nost. U ovih !etiri 
desetlje#a realizirano je preko tisu#u EU pro-
jekata iz domene poljoprivrede, zaštite okoli-
ša, školstva, kulture i sporta, rekao je "upan 
Flego, koji smatra da je Savez sjajna ideja, ali 
joj danas hitno predstoji novi iskorak

Sporazum su potpisali istarski župan Valter Flego 
i me"imurski župan Matija Posavec

Predstavnici Saveza Alpe Jadran
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U ISTRI PROVEDENO 830 EU PROJEKATA VRIJEDNIH 2,6 MILIJARDE KUNA

STUDIJSKA PUTOVANJA U SKLOPU EU PROJEKTA BLUE KEP 

Niz ulaganja u dnevnu 
bolnicu, navodnjavanje, 

energetsku obnovu

U pazinskom Spomen 
domu održana je 
tribina “Što Europa 

čini za mene?” na kojoj su 
sudjelovali istarski župan 
Valter Flego, ministrica re-
gionalnog razvoja i fondova 
Europske unije Gabrijela 
Žalac, voditeljica Ureda 
Europskog parlamenta u 
Hrvatskoj Violeta Simeo-
nova Staničić, gradonačel-
nik Pazin Renato Krulčić 
te učenici srednjih škola 
iz Istarske županije.

Mobilizirati gra!ane
Konferencija je odr-

žana u sklopu kampanje 
“Ovaj put glasam” ko-
jom Europski parlament 
želi promijeniti brojke o 
izlaznosti mladih na EU 

izbore, mobilizirati gra-
đane i osvijestiti važnost 
izbornog procesa. Europ-
ski parlament pokrenuo 
je i internetsku stranicu 

www.ovajputglasam.eu kao 
središte svoje nestranačke 
institucionalne kampanje 
uoči predstojećih europ-
skih izbora. Time je gra-

đanima EU-a ponudio 
alat kojim svoju okolinu 
mogu potaknuti na izla-
zak na birališta, u svibnju 
2019. godine. 

Kampanji se već pri-
družilo više od 93.000 ljudi 
u europskim članicama te 
više od 2.300 u Hrvatskoj. 
Cilj je konferencije bilo 

upoznati mlade, ali i šire 
građanstvo o značaju izbo-
ra za Europski parlament, 
koji će se održati u svib-
nju, a župan Flego je tom 
prilikom govorio o tome 
što članstvo u Europskoj 
uniji znači za Istru. 

71 projekt
-Pogrešno je razmišlja-

ti o Bruxellesu kao nekom 
dalekom mjestu, nevažnom 
za naše živote i budućnost. 
Cijeli je niz velikih proje-
kata, financiranih iz EU 
fondova, koji su utjecali 
na istarsku svakodnevni-
cu poput ulaganja u dnevnu 
bolnicu i jednodnevnu ki-
rurgiju Opće bolnice Pula, 
izgradnje Sustava navodnja-
vanja na Poreštini, projekata 
energetske obnove školskih 
zgrada, proširenje Student-
skog doma Pula, projekata 
Pomoćnika u nastavi, na-
glasio je župan Flego. 

Dodao je kako je na 
području Istarske županije 
do sada provedeno sveuku-
pno 830 EU projekata, čija 
vrijednost za istarske korisni-
ke iznosi 2,6 milijarde kuna. 
Od toga je, dodao je, Istarska 
županija provela 71 projekt 
ukupne vrijednosti od goto-
vo 200 milijuna kuna.

B. PETROVI!

Učenici Tehničke škole posjetili školu u Udinama

Priprema mobilnosti EU 
projekta BLUE KEP nas-

tavlja se brojnim aktivnos-
tima te su, između ostalog, 
održana i studijska putova-
nja dviju partnerskih ško-
la - Tehničke škole Pula i 
srednje škole I.S.I.S. Arturo 
Malignani iz Udina.  Nai-
me, projekt BLUE KEP ima 

za cilj poboljšanje okvirnih 
uvjeta za inovacije u nautič-
kom i pomorskom sektoru 
unutar područja suradnje 
jačanjem integracije obrazov-
nih sustava u prekogranič-
nom području kroz uskla-
đivanje tehničkih sustava 
obrazovanja. Zbog toga su 

kao korisnici projekta oda-
brane srednje tehničke škole 
koje u mobilnost uključuju 
svoje učenike i profesore. 

Istarska županija kao 
projektni partner organizira-
la je u studenom studijsko 
putovanje u Udine na kojem 
su uz predstavnike župani-

je sudjelovali i predstavnici 
Tehničke škole Pula. U Udi-
nama su posjetili partnersku 
školu I.S.I.S. Arturo Maligna-
ni koja će u proljeće 2019. 
ugostiti troje odabranih 
učenika Tehničke škole te 
im omogućiti stjecanje teo-
rijskih znanja pohađanjem 

redovne nastave ali i stjeca-
nje praktičnih kompetencija 
odrađivanjem prakse u ta-
lijanskoj tvrtki.

Profesori su imali pri-
liku posjetiti školske kabi-
nete, radione i učionice te 
se upoznati s programom i 
kurikulumom škole. Rezul-

tat mobilnosti će, uz jačanje 
kompetencija i znanja uče-
nika, biti i izrada međuna-
rodnog obrazovnog modu-
la kojeg će zajedno sastaviti 
profesori i vanjski stručni 
suradnici iz Istarske župa-
nije i regije Friuli Venezia 
Giulia.

Predstavnici škole 
I.S.I.S. Arturo Malignani 
posjetili su istoga mjeseca 
pulsku Tehničku školu i 
praktikume u sklopu In-
dustrijsko-obrtničke škole 
Pula gdje će njihovi učenici 
pohađati nastavu te tvrtku 
Tehnomont u kojoj će troje 
talijanskih učenika imati 
praksu. Provedbom mobil-
nosti učenici će steći nova 
iskustva te znatno poboljša-
ti svoja znanja i vještine te 
na taj način postati konku-
rentniji na sve zahtjevnijem 
tržištu rada. B. P.

Učenici pulske Tehničke 
škole u Udinama posje-
tili su partnersku školu 
I.S.I.S. Arturo Malignani 
koja će u proljeće 2019. 
ugostiti troje odabranih 
učenika ove škole te 
im omogućiti stjecanje 
teorijskih znanja poha-
$anjem redovne nastave 
ali i stjecanje praktičnih 
kompetencija odra$i-
vanjem prakse u talijan-
skoj tvrtki

Županija ulaže u projekt Pomoćnika u nastavi

Pogrešno je razmi-
šljati o Bruxellesu 
kao nekom dalekom 
mjestu, nevažnom 
za naše živote i bu-
dućnost. Cijeli je niz 
velikih projekata, fi-
nanciranih iz EU fon-
dova, koji su utjecali 
na istarsku svakod-
nevnicu, naglašava 
istarski župan
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Glavni urednik: 
Robert Frank

Urednica priloga: 
Danijela 

Baši" - Palkovi"
Izdavač: 

Glas Istre novine 
d.o.o.

Prilog izlazi druge 
srijede u mjesecu

Prilog je realiziran u 
suradnji s Istarskom 

županijom

ZAPO!ELA IZGRADNJA CENTRA ZA POSJETITELJE POKLON

Park prirode Učka dobiva 
moderan Visitor centar

Napisala Gordana 
!ALI" ŠVERKO

U Parku prirode Učka 
svečano je obilježen 
početak radova na 

izgradnji Centra za posje-
titelje Poklon, središnjeg 
dijela 50 milijuna kuna vri-
jednog EU projekta Učka 
360°. Centar će se realizirati 
rekonstrukcijom i prena-
mjenom stare gospodarske 
zgrade u moderan višena-
mjenski objekt s interpreta-
cijskim, edukacijskim, tu-
rističkim i administrativno 
upravnim sadržajima.

U $ka nas spaja
- Učka nas definitiv-

no spaja, a ne razdvaja 
što dokazuje i ovaj pro-
jekt. Istarska županija je 
to prepoznala prije puno 
godina i zato smo jedni 
od udjelničara budućeg 
velikog projekta žičare. 
Do tada u Parku priro-
de Učka treba stvoriti 
sadržaje koji će privući 
ljude da tu dolaze. Visi-
tor centrom počinje se 
realizirati jedna kocki-
ca u mozaiku sadržaja, 
istaknuo je istarski župan 
Valter Flego na svečanosti 
održanoj na učkarskom 
prijevoju Poklon, doda-
jući kako će za nekoliko 
godina Učka biti prepo-
znata puno, puno šire od 
Istarske i Primorsko-go-
ranske županije.

- Siguran sam da će 
realizacija ovog projek-
ta donijeti još jedan novi 
magnet svima onima koji 
vole Učku, da dođu da je 
posjete, da taj biser koji visi 
nad Kvarnerom i Istrom 
bude još atraktivniji za one 
koji vole prirodu, kazao je 
ministar zaštite okoliša i 
energetike Tomislav Ćo-
rić.

Planirani rok za do-
vršetak građevinskih ra-
dova na ovome objektu je 
16 mjeseci. Nakon rekon-
strukcije zgrade krenut će 
se s unutarnjim uređenjem 
i opremanjem Centra za 
posjetitelje koji uključuje 
uređenje interpretacijskog 
postava, opremanje dvora-
ne za edukaciju, oprema-
nje suvenirnice, uređenje 
i opremanje caffe bara te 
uređenje uredskih prostori-
ja i prezentacijske dvorane. 
Završetak cijelog projekta 
očekuje se 2020. godine. 
Osim samog unutarnjeg 

uređenja, istaknuo je rav-
natelj Javne ustanove Park 
prirode Učka Egon Vasilić, 
predviđeno je i uređenje 
vanjskog prostora na ko-
jem će se, između ostalog, 
nalaziti i punionica za elek-
trična vozila te igralište za 
djecu. 

Građevinski dio ra-
dova vrijedan 15,8 miliju-
na kuna s PDV-om izvodi 
tvrtka De Conte Labin, a u 
zgradi nekadašnjeg pera-
darnika, rekonstrukcijom 
i prenamjenom, uz Centar 
za posjetitelje svoje će mje-
sto naći i gospodarski dio 

zgrade, uredi za potrebe 
Javne ustanove Park pri-
rode Učka.

Još $etiri objekta
Projekt Učka 360° po-

krenuli su Javna ustanova 
Park prirode Učka s par-
tnerima Općinom Kršan i 
Udrugom BIOM, a njime 
su predviđeni izgradnja i 
opremanje Centra za po-
sjetitelje Poklon te još četiri 
objekta. Radi se o volonter-
sko-informacijskim centri-
ma u Rovozni, Podmaju i 
Lovranskoj Dragi te inter-
pretacijskom centru u ne-

kadašnjoj školi Šušnjevica, 
kao i razvoju inovativnih 
programa temeljenih na 
prirodnoj i kulturnoj bašti-
ni te unaprjeđenju i prošire-
nju postojećih edukativnih 
programa PP Učka.

Ukupna vrijednost 
projekta je 49,9 milijuna 
kuna. Projekt sufinancira-
ju Europska unija s 32,7 
milijuna kuna bespovrat-
nih sredstava iz Europskih 
strukturnih i investicijskih 
fondova kroz Operativni 
program Konkurentnost i 
kohezija i Fond za zaštitu 
okoliša i energetsku učin-

kovitost s 3,4 milijuna kuna 
dok su ostatak osigurali 
Ministarstvo zaštite oko-
liša i energetike iz držav-
nog proračuna i projektni 
partneri, Općina Kršan i 
Udruga BIOM.

Istarska županija 
razvija vlastite projektne 
ideje o zaštiti i unaprjeđe-
nju prirodnih vrijednosti 
krškog područja Ćićarije 
projektima poput EU pro-
jekta LIKE - Living On The 
Karst Edge, u kojima Park 
prirode Učka sudjeluje u 

ulozi pridruženog partnera. 
Dio obuhvata Parka prirode 
nalazi se na administrativ-
nom području Istarske žu-
panije, a sam krš, odnosno 
njegovi prirodni fenome-
ni i posebnosti najveća su 
vrijednost cijelog poteza 
od talijanskog nacional-
nog parka Val Rosanda, 
slovenskog dijela krškog 
ruba, istarske Ćićarije, te 
u konačnici samog Parka 
prirode Učka.

- Upravo zato je nuž-
no i dalje razvijati i poticati 
projekte koji će na cijelom 
tom potezu osigurati ra-
zvoj i veću posječenost 
izletnika i raznih rekrea-
tivaca, sportaša i planinara, 
kako bi svi uživali u pri-
rodnim ljepotama pazeći 
pritom na zaštitu prirode i 
cijeneći prirodu, zaključuje 
župan Valter Flego.

Izgradnja Centra za 
posjetitelje Poklon 
središnji je dio 50 
milijuna kuna vri-
jednog EU projekta 
Učka 360°, a reali-
zirat će se rekon-
strukcijom i pre-
namjenom stare 
gospodarske zgra-
de u moderan više-
namjenski objekt s 
interpretacijskim, 
edukacijskim, tu-
rističkim i admini-
strativno upravnim 
sadržajima

Budući Centar za posjetitelje 

Župan Flego, ministar Ćorić i ravnatelj JU PP Učka Vasilić 

Budući Visitor centar
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